
Iz naše organizacije. 
Kranjsko. 

Vdovsko učiteljsko društvo. Ker mi 
na opetovano prošnjo več članov »Vdovskega 
učiteljskega društva" še ni nič odgovorilo, niti 
vposlalo zaprošen« letnine pro 1908, jim na
znanjam, da jih bom črtal po § 10. društve
nih pravil iz imenika članov, ako ne plačajo 
že imenovane letnine do 6. junija t. 1. — do 
Binkošti. 

Prosto jim je potem se pritožiti še na 
občni zbor, ki bo zboroval meseca aprila pri
hodnjega leta. B l a g a j n i k . 

Pedagoško društvo v Krškem zbo
ruje dne 4. junija t. 1. v risalni dvorani me
ščanke šole v Krškem. Vzpored: 

1. Otvoritev in poročilo predsednikovo. 
2. Prof. dr. J. Bezjak: »Najnovejša teo

rija spisovnega pouka". 
3. Pogovor o s p i s n i k n j i g i , ki jo 

meni društvo izdati. 
4. K. Trost: »Poročilo o odseku za iz

venšolsko delovanje." 
5. Volitev delegatov za »Zavezini" obč

ni zbor. 
6. Slučajnosti. 
K obilni udeležbi vabi odbor. 
Dobski učiteljski krožek. Prijeten je 

bil sestanek dobskega krožka na Viru. Udele
žilo se ga je celo učiteljstvo iz Peč in Moravč. 
Pogrešalo se pa je učiteljstvo iz najbližje oko
lice. — Med prijaznimi stanovskimi pogovori 
se je govorilo tudi o roditeljskih sestankih in 
o šolskih izletih. — Sklenilo se je imeti pri
hodnji sestanek krožka pri Sv. Trojici pri Mo
ravčah. 

Štajersko. 
Savinsko učiteljsko društvo je zbo

rovalo ob lepi udeležbi dne 7. majnika na Go
milskem. Nanovo je pristopila društvu gdč. 
Kregarjeva s Polzele. Pri društvu ostane tudi 
nadalje upokojena učiteljica gdč. Gonse. Društvo 
je izreklo ogorčenje nad tistimi nemškimi to
variši, ki so v Celju — bodisi v preveliki svoji 
zagrizenosti, bodisi v še večji stanovski neved
nosti — ploskali deželnemu odborniku Stallnerju, 
ki je sicer izjavil, da je učiteljstvo potrebno 
regulacije, vendar se pa ta ne bo mogla izvršiti, 
ker so deželne finance v slabem stanju. 

Gornjegrajskemu učiteljskem društvu se 
odgovori, da naše društvo ne more sodelovati 
pri koncertu v Mozirju, ker je nemogoče, da 
bi z eno ali dvema vajama častno nastopili. 
Sicer pa tudi mozirsko občinstvo nima smisla 
za take prireditve. 

Za Jan Legov spomenik se dovoli iz bla
gajnice 10 K. 

Izvoljen je bil zopet stari odbor: Pred
sednik E. Vrabl, podpredsednik Iv. Zotter, 
tajnik I. Jakše, blagajnik S. Pečar. 

Predsedništvo čebelarskega društva je 
prevzel tov. Zotter. 



S pomočjo skioptikona je nato predaval 
tov. Jakše »o potovanju v Carigrad". 

Prihodnje zborovanje se vrši meseca julija 
v Št. Jurju. 

Učiteljsko društvo za ptujski okraj 
je zborovalo 7. t. m. ob precejšnji udeležbi. 
Prihitelo je tudi par tovarišev, ki jim je v 
zimskem času bilo pretežavno udeleževati se 
društvenih zborovanj zaradi slabe ceste in velike 
oddaljenosti. Pogrešali smo pa še vedno večje 
število tovarišev, ozir. tovarišic, ki jih že dolgo 
nismo videli v svoji sredini, in o katerih vemo, 
da nimajo nikakršnih zadržkov. Ti se morda 
torej res, kakor se govori, načeloma izogibljejo 
društvenih zborovanj. Žal, ako je tako! Upamo 
pa, da se okrene na boljše. 

Tovariš predsednik je bil zaradi bolezni 
zadržan, zato je otvoril tovariš podpredsednik 
zborovanje. 

Ta je pozdravil v izbranih besedah vse 
navzoče, posebej pa še tov. Eob. Košarja od 
Svf. Bolfenka pri Središču, ki ga je povabil k 
zborovanju socialni odsek. 

Tov. podpredsednik je v daljšem govoru 
vzpodbujal k tesni organizaciji, da rešimo 
važne naloge, ki nas čakajo. Vsak društvenik 
naj zahaja redno k zborovanjem; vabi navzoče, 
da vplivajo v tem smislu na nenavzoče so
društvenike; zakaj tisti, ki ne zahaja k društ
venim zborovanjem, je suha veja naše organi
zacije. One tovariše in tovarišice, ki še vedno 
stoje izven društva, bo pa treba pismeno po
vabiti, da se nam pridružijo. 

Tovariš podpredsednk je poročal nadalje 
o velikonočnem zborovanju „Zveze", posebej 
pa, kako namerava socialni odsek vbodoče 
delovati. Najzanimivejša točka dnevnega reda je 
bilo predavanje tov. Eob. Košarja, v katerem 
je temeljito razpravljal o odpravi tajne kvali
fikacije. Vsestransko burno pritrjevanje, s strani 
poslušalcev je bilo dokaz, da je bilo predavanje 
res hvalevredno. — Najsrčnejša zahvala vrlemu 
tovarišu! Nato se je sprejela soglasno sledeča 
resolucija : »Učiteljsko društvo za ptujski okraj 
zahteva odpravo tajne kvalifikacije, ker ta je 
nevredna prosvetljenega 20. stoletja, ker vpliva 
demoralizujoče na učiteljstvo, ki mora vzgajati 
mladino k značajnosti in odkritosrčnosti." 

Za Jan Legov spomenik se določi 20 K. 
Društvo je pri zborovanju meseca sušca 

1.1. sklenilo, da priredi v tem letu skupno s 
ptujskim pevskim društvom jubilejsko slavnost. 
To se je poročalo tudi v »Učit. Tovarišu". Ne
kateri tovariši iz drugih okrajev so sklepali iz 
tega poročila, da je hotelo naše društvo delo
vati proti jubilejski slavnosti v Celju. Blagovoli 
se torej na znanje vzeti, da naše društvo ni 
imelo namena delovati proti jubilejski slavnosti 
v Celju; pač pa je agitiralo zanjo; prodalo je 
tudi precejšnje število vstopnic pri zborovanju 
meseca aprila. 

Ko seje določilo zborovanje na 14. junija, 
•sklene tovariš podpredsednik živahno zborovanje. 

Na snidenje vsi tovariši in tovarišice na
šega okraja pri prihodnjem zborovanju! 

Ljutomersko učiteljsko društvo je 
zborovalo dne 14. maja v Volčji vasi. Izredno 
lep majniški dan je. privabil mnogobrojno ude
ležencev, zlasti častno so bile zastopane tova
rišice, ki se jih je predsednik tudi spominjal 
v svojem pozdravnem govoru. Društvu sta na
novo pristopili tovarišici Bernard in Herzog. 
Svojo odsotnost je opravičil tov. Korošec od 
Negove in obenem priložil kot kazen 40 h v 
znamkah. Vsa čast mlademu učitelju! Naj bi 
bil v posnemanje eno uro od Volčje vasi od
daljenim tovarišem in tovarišicam, ki so izostali 
in se niti opravičili niso. V presrčnih besedah 
pozdravi zborovalce tudi domači nadučitelj 
tov. Cvetko. 

Predsednik prečita sledeče dopise: 
1.) Vabilo »Omladine", da se društvo 

naroči na »Znanstveno knjižnico". 
2.) Dopis »Zaveze", v katerem javlja, da 

bo letos prvič zborovala »Slovanska zveza učit. 
društev" in se ob tej priliki odkrije spomenik 
Jana Lege. V to svrho daruje društvo 5 K in 
vsak navzočih 20 h. 

Ponudba tov. Peska radi predavanja pri 
našem društvu se z veseljem sprejme. 

Nato pojasni tov. Bobič zbranemu uči
teljstvu, kako ima izpolniti pole o otroškem 
delu. Pojasnilo je bilo, kakor vedno, temeljito, 
v dokaz, da je tov. Eobič vso stvar dobro 
preštudiral. 

Obljubi tudi posredovati pri okrajnem 
šolskem svetu, da zaraditega ogromnega dela 
odpadejo za letos referati v ljutomerskem 
okraju. 

Nadalje priporoča, naj bi se v letošnjem 
jubilejskem letu vršila okr. učiteljska konfe
renca na posebno slovesen način. Jubilejski 
dar pa naj bi prispevalo učiteljstvo društvu za 
oskrbo otrok v Ijut. okraju. 

Tov. Cvabte predlaga tudi, naj bi se 
vršila posebna veselica v prid tega društva. 

Nato nam je tov. Poljanee povedala iz 
svojega potovanja po Balkanu marsikaj zani
mivega. Žela je za svoje predavanje burno 
pohvalo. 

Tov. Cvetko se še spominja g. Božiča, 
uda okr. šolskega sveta, ki je ob priliki svoje 
sedemdesetletnice daroval vsaki šoli v ljutomer
skem okraju primeren znesek. 

Prihodnje zborovanje se vrši dne 9. ju
nija pri Kapeli. 

Trst. 
Odbor tržaškega učiteljskega dru

štva se je v svoji seji takole konstituiral: S. 
Ferluga, predsednik; gospa M. Engelmannova, 

podpredsednica; H. čok, tajnik; J. Pertot, 
blagajnik; A. Valentič, knjižničar; I. Furlani, 
K. Gerdol, I. Sabadin, A. Scheimer, odbor
niki. — C. Valentič, pevovodja. 

Na občnem zboru so se pa izvolili za 
delegate za »Zavezino" zborovanje: gdč. Anica 
Scheimer, Anica Švagelj ter tov. Fran Mar
telanc, Stipe Ferluga, I. Furlari, Ciril Valentin 
in Anton Grmek. 


